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*    indiferent dacă este comisie aleasă sau numită  
** cei care au fost membrii ai Consiliului teritorial sau Consiliului naţional în mandatul 2018 - 2022 fac   
menţiunea dacă au decăzut sau nu din funcţia deţinută, potrivit prevederilor art. 30 alin. (1) lit. x) şi 31 alin. (9) 
din Regulamentul-cadru al filialelor sau, după caz, art. 29 alin. (8) din Regulamentul de organizare şi fucţionare 
a OAR 
 
 

 
DECLARAȚIE DE INTENŢIE 

 
 

Numele şi prenumele  IACOVENCO GABRIELA - MONICA 
Filiala          BUCUREȘTI 
Funcţia pentru care candidez MEMBRU ÎN CONSILIUL NAȚIONAL DE CONDUCERE AL OAR 
 
Am deţinut funcţii în foruri de conducere sau comisii*: 
1. La filiala BUCUREȘTI, funcţia de MEMBRU ÎN CONSILIUL TERITORIAL DE CONDUCERE 
în perioada 2018 – 2022 şi cea mai importantă realizare a fost  
2. La Ordinul Arhitecţilor din România**  
funcţia de MEMBRU ÎN CONSILIUL NAȚIONAL DE CONDUCERE AL OAR în perioada 2018 - 
2022 
şi cea mai importantă realizare a fost ACTIVITATEA ÎN GRUPUL DE LUCRU 
REGLEMENTAREA PROFESIEI – AM MILITAT ACTIV ÎMPOTRIVA CERTIFICĂRII 
OPERATORILOR ECONOMICI DIN CONSTRUCȚII ÎN FORMA IMPUSĂ DE INTERESE 
CONTRARE INTERESULUI PROFESIEI; ELABORAREA PROPUNERII DE SCUTIRE DE 
COTIZATIE PENTRU PĂRINȚII AFLAȚI ÎN CONCEDIU DE CREȘTERE A COPILULUI, 
PROPUNERE IMPLEMENTATĂ CA PROIECT-PILOT DE FILIALA BUCUREȘTI. 
3. Nu am deţinut nicio funcţie (se bifează prin încercuirea numărului) 
 

Motivele pentru care candidez şi ce mă recomandă: 
 

1. Trăiesc din proiectare, mă pricep să fac asta și vreau să continuu să o fac. Se pare că pentru 
a promova acest interes evident al profesiei – acela de a profesa, de a proiecta - este nevoie ca 
arhitecții care proiectează să se implice mult mai mult în organizația care trebuie să promoveze 
interesele majore ale profesiei, că fără noi zburdă pe câmpii. 
2. Nu mai vreau să aud la toate colțurile că arhitecții sunt “ăia care ne dau hârtia aia pentru 
primărie”. Publicul trebuie educat, trebuie să afle la ce sunt buni arhitecții, de ce costă atât și de 
ce trebuie să meargă la un arhitect când vor o casă, nu la cadastristul comunei. 
3.Nu mai vreau să țin lecții de drept urban și demonstrații de virtuozitate într-ale a legii 50 
fiecărui funcționar din fiecare primărie de la care am de obținut o autorizație. Vreau practică 
unitară. Vreau legislație clară. Vreau un Cod al construcțiilor care să fie Cod, nu trei copaci tăiați 
degeaba. 
4.Vreau o organizație profesională care să își respecte membrii, pentru că e finanțată de 
membri. Vreau o organizație profesională suplă și democratică, nu una care descurajează 
implicarea. Vreau o organizație profesională fără liste negre, fără posturi de vicepreședinte 
folosite ca monedă de schimb pentru voturi. Vreau o organizație profesională în care orice are 
oricine de spus să poată ajunge pe ordinea de zi a CN fără ca asta să implice strategii care se 
întind pe luni de zile. Vreau alt ROF. 
5. Pentru toate cele de mai sus mă recomandă capacitatea de a lupta cu toate forțele pentru 
lucrurile în care cred, abilitatea de a coordona echipe în care fiecare să poată face ce știe să 
mai bine. Și faptul că nu am ratat prea des un obiectiv pe care mi l-am propus. 
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Obiectivele pe care le am în vedere, dacă voi fi ales/aleasă 

 
1. Digitalizarea organizației – regulamente care să permită și să încurajeze participarea cât mai 
multor arhitecți la deciziile care îi afectează. Da, și vot online la următoarele alegeri. 
2. Transparentizarea organizației – comunicare și consultare reală, nu formală, cu arhitecții, 
apropierea organizației de membrii ei 
3. Profesionalizarea organizației – numirea celor mai buni oameni pentru posturile de decizie și 
reprezentare, pe bază de candidaturi și programe, nu pe apartenența la bisericuțe. Trebuie să 
avem un cuvânt de spus în tot ce ne privește, iar pentru a convinge trebuie să avem oamenii 
potriviți la locul potrivit.  
4. Responsabilizarea organizației – formularea de obiective clare, măsurabile, cu termene de 
implementare pe care să le urmărim, obiective cu impact asupra profesiei. 
 

Activităţile concrete pe care intenţionez să le propun şi/sau realizez  
pentru atingerea obiectivelor propuse 

 
1.Actualizarea ROF, între timp uzat moral și anacronic,ROF CN 
2.Ședințe CN cu live streaming, accesibile tuturor arhitecților interesați 
3. Implicare competentă și eficientă în elaborarea legislației din domeniul construcțiilor. 
Promovarea interesului profesiei. 
4. O să țin personal socoteala pentru fiecare deadline atribuit fiecărui livrabil 😊 
 
În opinia mea Ordinul Arhitecților din România este O ORGANIZAȚIE PROFESIONALĂ CU 
POTENȚIAL URIAȘ DE REPREZENTARE A INTERESULUI PROFESIEI, FOLOSITĂ DE 
PREA MULT TIMP PENTRU PROMOVAREA MICILOR INTERESE. 
____________________________________________________________________________ 
 
 
Data ______________ Semnătura ________________ 


